

Деятельность органов исполнительной власти по обеспечению граждан бесплатной юридической помощью

Дугенец Александр Сергеевич,
*Заслуженный юрист Российской Федерации,
главный научный сотрудник ФКУ НИИ ФСИН России,
доктор юридических наук, профессор
119991, г. Москва, ГСП-1, Житная ул., дом 14
E-mail: Dugenets@rambler.ru*

Статья представляет собой рецензию на диссертационное исследование правовых и организационных основ деятельности органов исполнительной власти по обеспечению населения бесплатной юридической помощью Ольги Владимировны Чумаковой, защищенное в диссертационном совете Д 999.125.02, созданном на базе Национального исследовательского Нижегородского государственного университета им. Н.И. Лобачевского и Санкт-Петербургского университета МВД России, на соискание ученой степени доктора юридических наук по специальности 12.00.14 «Административное право; административный процесс».

Научный консультант — Заслуженный юрист Российской Федерации, доктор юридических наук, профессор Росинский Борис Вульфвич.

Ключевые слова: бесплатная юридическая помощь, органы исполнительной власти, правовые отношения, обращение об оказании юридической помощи, юридическая клиника.

Activities of Executive Authorities Aimed at Provision of Free Legal Assistance to Citizens

Aleksandr S. Dugenets
*Honored Lawyer of the Russian Federation
Chief Research Scientist of the Federal State Institution Research Institute
of the Federal Penitentiary Service of Russia
LL.D., Professor*

The article is a review of the thesis studying legal and organizational bases of the activities of executive authorities aimed at provision of free legal assistance to the population by Olga V. Chumakova defended before dissertation council Д 999.125.02 created based on the National Research Lobachevsky State University of Nizhny Novgorod and the Saint Petersburg University of the Ministry of the Interior of Russia, for the academic degree of LL.D., majoring in 12.00.14 Administrative Law; Administrative Procedure.

Academic supervisor: Boris V. Rossinsky, Honored Lawyer of the Russian Federation, LL.D., Professor.

Keywords: free legal assistance, executive authorities, legal relations, application for legal assistance, legal clinic.